
From:                                 Vibeke Nilars 
Sent:                                  Tue, 28 Nov 2023 13:21:49 +0100 
To:                                      Henrik Gaardsmand Boldsen 
Subject:                             Fjellerup udvikling 
 

Kære Allan G. og Henrik 
 
Som tidligere meddelt kunne jeg desværre ikke deltage i mødet….. 
Jeg er dog godt informeret om mødet og sidder med de omdelte kort for projektet…… 
 
Jeg vil gerne udtrykke en dyb bekymring for projektet langs kysten - Klitvejen. 
 
Vi har her et helt unikt strandstykke - hvor du kan gå langs stranden - cykle på cykel 
stien eller køre lige så stille og nyde klit, strand og hav. 
Ved lavvande kan du gå ude i vandet på de tørlagte strand-øer hele vejen hen -  
sammen med strandfuglene. Ca. ud for campingpladsen, ligger der ofte sæler på et lille rev. 
Strækningen er på flere km. 
DET ER OPLEVELSESPLADS af største kaliber - både for os lokale og turisterne…… 
 
Min bekymring går bla. på, at der tænkes  placeret større og mindre BETON-klodser  
flere steder i sandet  eller strandengen - størst ved Thomasminde - hvor det ligner en  
HELLIKOPTER-LANDINGSPLADS - kaldet en OPLEVELSESPLADS………………… 
Netop denne smukke strandeng har dannet ramme om loppemarkeder, yoga under- 
visning, aften guds-tjeneste og masser af besøgende med madkurve og familie-hygge. 
 
Jeg har forstået at projektet skulle anskueliggøre bundgarnsfiskeriets historie / Fjellerup. 
I min termologi er projektet hverken KULTURHISTORISK eller NATUR- mæssigt korrekt -  
 
Jeg har, efter indbydelse fra Jer, deltaget i mange møder i Styregruppen og hver gang 
påpeget - sammen med andre lokale deltagere - at der er brug for flere TOILETTER - 
P-PLADSER og ikke mindst KYSTSIKRING…. 
Satser man på flere turister, må de kunne komme på toilet - ellers bliver det griseri i buskene 
 
Jeg føler faktisk ikke vi er blevet hørt ………. 
 
Er det rigtig forstået at der IKKE følger fonds-penge med ansøgningen, men at kommunal 
bestyrelsen har bevilliget ca. 8.000.000 kr til Udvikling af Fjellerup ??? 
 
Og har man taget behørigt afsæt i, at det skitserede projekts dele - meget nemt ender flere  
hundrede meter henne af stranden ved  “næste” store storm ???  
Det oplevede vi i 2013 med stormen Bodil - hvor vores Sommer-projekt, med deltagelse af  
Kunstnere fra USA og Malta - tog den tur og vi kunne hente resterne ca 200 meter mod øst. 
Det drejede sig også om ret store elementer, der var kastet rundt - og vandet havde været  
op over Klitvej. 
 
Jeg ønsker dette betragtes som en INDSIGELSE mod projektet - som videre gives til  
det politiske system 
 



Med venlig hilsen 
Vibeke Nilars 
Koordinator / Kunstudstillingerne Thomasminde 
 


